
Protokół Nr XV/16

z XV sesji Rady Miasta Piły, która odbyła się w dniu 26 stycznia 2015 r.

w Miejskiej Sali Koncertowej, ul. Dąbrowskiego

(czas trwania godz.:12:00 – 16:50)

Ad 1.

Sprawy regulaminowe.

Obrady XV sesji Rady Miasta Piły otworzył Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły.

Przewodniczący  stwierdził,  że na sali jest quorum - obecnych było 21 radnych (nieobecny był 

radny Romuald  Wycisło)  -  pozwalające  na  podejmowanie  prawomocnych  uchwał  oraz  powitał 

przybyłych radnych i zaproszonych gości – listy obecności stanowią załączniki do protokołu.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że zgodnie z pismem Prezydenta 

Miasta  Piły  z  20  stycznia  br.  prosi  o  wycofanie  z  porządku  obrad  sesji  projektów  uchwał:

w  sprawie  przyjęcia  Programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Miasta Piły w 2016 roku – druk nr 387 – z uwagi na konieczność 

przedstawienia  Radnym,  przed  podjęciem przez  nich  uchwały,  pisemnej  informacji  dotyczącej 

warunków  pobytu  bezdomnych  zwierząt  w  schronisku  oraz  projektu  uchwały  w  sprawie 

miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ulic  Osiedlowej

i Brzozowej – druk nr 382 – z uwagi na konieczność dokonania zmian w ww. projekcie uchwały.

Przewodniczący zapytał, czy są jakieś inne propozycje do porządku obrad.

W związku z tym, że nie było innych propozycji, Przewodniczący powiedział, że Rada przegłosuje 

wycofanie wymienionych wyżej projektów z porządku obrad.

Glosowanie – wycofanie 1. punktu (druk nr 387) z porządku obrad:

Radni przyjęli wycofanie punktu 19 głosami „za”.

Glosowanie – wycofanie punktu 2. (druk nr 382) z porządku obrad:

Radni przyjęli wycofanie punktu 21 głosami „za”.



Porządek obrad sesji przedstawia się następująco:

1. Sprawy regulaminowe.

2. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy XIV

a XV sesją Rady Miasta Piły - druk nr 376.

3. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, 

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły - druk nr 378.

4.  Projekt  uchwały  w  sprawie  powołania  komisji  doraźnej  do  dokonania  zniszczenia  zgłoszeń 

kandydatów na ławników - druk nr 375.

5.  Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  połączenie  spółek:  Miejskiego  Zakładu 

Oczyszczania-Wysypisko  spółka  z  ograniczoną  odpowiedzialnością  z  siedzibą  w  Pile  i  Spółki 

Wodno-Ściekowej "GWDA" spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Pile - druk nr 

379.

6. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy opłat i cen dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę 

i  zbiorowego  odprowadzenia  ścieków  komunalnych  na  okres  od  1  marca  2016  roku  do  dnia

28 lutego 2017 roku - druk nr 380.

7.  Projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  taryfy  dla  zbiorowego  odprowadzania  ścieków 

opadowych i roztopowych na okres od 1 marca 2016 roku do dnia 28 lutego 2017 roku - druk nr 

381.

8. Projekt uchwały w sprawie przygotowania przez Prezydenta Miasta Piły projektu uchwały Rady 

Miasta  Piły  w  sprawie  zasad  i  warunków  sytuowania  obiektów  małej  architektury,  tablic 

reklamowych i  urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich gabarytów, standardów jakościowych 

oraz rodzajów materiałów budowlanych, z jakich mogą być wykonane - druk nr 383.

9.  Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  oddanie  w  użytkowanie  wieczyste 

nieruchomości  położonej  przy  ul.  Roosevelta/Roosevelta  49-51  w  Pile  w związku  z  realizacją 

roszczenia wynikającego z art. 209a ust. 1 ustawy o gospodarce nieruchomościami - druk nr 384.

10. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Piły - druk nr 

388.

11. Projekt uchwały w sprawie uzupełnienia listy ławników na kadencję w latach 2016 - 2019 - 

druk nr 389.

12. Informacja z wykonania uchwały nr XXIX/360/08 Rady Miasta Piły z dnia 16 grudnia 2008 r.  

w  sprawie  określenia  zasad  prowadzenia  gospodarki  nieruchomościami  w  Gminie  Piła  w  II 

półroczu 2015 r. - druk nr 385.

13. Informacja Prezydenta Miasta Piły o zgłoszonych w 2015 roku żądaniach, o których mowa w 

art. 36 ust. 1-3 i ust. 5 i wydanych decyzjach, o których mowa w art. 37 ust. 6 i 7 ustawy z dnia 27  

marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym - druk nr 386.
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14. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych - druk nr 377.

15. Wolne głosy, wnioski i informacje.

16. Zamknięcie obrad.

Przewodniczący Rady Miasta Piły poprosił Pawła Jarczaka, wiceprzewodniczącego Rady Miasta 

Piły  o  odczytanie  informacji  w sprawie  protokołu  z  XIV sesji  Rady Miasta  Piły  -  informacja 

stanowi załącznik do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły odczytał informację i postawił wniosek

o przyjęcie protokołu z XIV sesji Rady Miasta Piły bez odczytania.

Głosowanie:

Radni  jednogłośnie  pozytywnie  –  21  głosami  „za”  -  zaopiniowali  wniosek  o  przyjęcie 

protokołu z XIV sesji Rady Miasta Piły bez odczytania.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że chciałby poprosić o krótką 

prezentację Prezesów dwóch firm, które otrzymały ostatnio ważne wyróżnienia.

Remigiusz  Dekarli,  Prezes  Pilskiego  Towarzystwa  Budownictwa  Społecznego  Sp.  z  o.o. 

powiedział,  że  pod  koniec  ubiegłego  roku  Krajowa  Izba  Gospodarki  Nieruchomościami 

rozstrzygnęła konkurs pod nazwą „Inwestycja Roku”. Do tego konkursu przystąpiło pilskie TBS, 

zgłaszając do konkursu dwa obiekty: jako pierwszy obiekt – dwa budynki mieszkalne, w sumie dla 

stu rodzin i drugi obiekt – budynek komunalny z 32 mieszkaniami. Prezes Dekarli przypomniał, że 

w rejonie terenów pokoszarowych, na obszarze prawie 8 hektarów, pilskie TBS zrealizowało 12 

inwestycji, a aktualnie realizowana jest trzynasta, za kwotę ponad 45 milionów złotych, uzyskując 

dofinansowanie zwrotne czy bezzwrotne z programów rządowych w wysokości ponad 20 milionów 

złotych.  Prezes  Remigiusz Dekarli  powiedział,  że  pilska spółka zdobyła  w tym konkursie  tytuł 

„Inwestycja Roku” za rewitalizację terenów pokoszarowych. Prezes pilskiego TBS zaprezentował 

otrzymany dyplom i statuetkę.

Tomasz Wojciechowski, Prezes Spółki Wodno-Ściekowej "GWDA" Sp. z o.o. powiedział,  że 

spółka  „Gwda”  wystartowała  w  ubiegłym  roku  w  konkursie  „Lidera  Społecznej 

Odpowiedzialności”.  Spółka Wodno-Ściekowej "GWDA" Sp. z o.o. otrzymała tytuł „Eko Firma 

2015”.  Prezes  Wojciechowski  dodał,  że  w  spółce  opracowano  siedem  głównych  priorytetów,

w ramach których chce współpracować ze społeczeństwem i że w kontekście tych priorytetów chcą 
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być postrzegani jako firma pracująca dla społeczeństwa. Prezes zaprezentował dyplom otrzymany 

w konkursie.

Ad 2.

Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miasta  Piły  o  podejmowanych  działaniach  pomiędzy

XIV a XV sesją Rady Miasta Piły.

Nie było zgłoszeń w tym punkcie porządku obrad.

Ad 3.

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, 

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły.

Radny Włodzimierz Bystrzycki powiedział, że prosi Prezydenta o informację na temat tego, jak 

wygląda  współpraca  pomiędzy  Urzędem  a  przedstawicielami  Klubu  Żużlowego  Polonia  Piła. 

Radny powiedział, że niektórzy mówią, iż ta współpraca się źle układa, mówi się, że z powodu złej  

współpracy żużlowcy będą musieli odbywać treningi w Gnieźnie.

Radny Zbigniew Pyziak zadał pytanie dotyczące 39. punktu sprawozdania. Radny powiedział też, 

że  drogą  elektroniczną  Radni  otrzymali  uchwałę  Regionalnej  Izby Obrachunkowej  i  ponieważ 

radny Pyziak spotyka się z tym po raz pierwszy, to chciałby zapytać, czy RIO obowiązkowo w tej 

chwili opiniuje zadłużenia gmin, czy też nasz dług jest tak duży, że RIO się nad tym pochyliła,

a jeżeli nie, to na czyj wniosek Izba wyraziła tę opinię.

Radny  Jan  Ficerman zadał  pytanie  dotyczące  13.  punktu  sprawozdania.  Radny  zapytał,  czy 

wszystkie opinie były pozytywne, czy też w wykazie zamieszczone zostały tylko pozytywne i jaką 

rolę w rozpatrywaniu wniosków o wypłatę odszkodowania odgrywa Komisja Spraw Społecznych.

Krzysztof  Szewc,  zastępca  Prezydenta  Miasta  Piły,  odpowiadając  na  pytanie  radnego 

Bystrzyckiego, powiedział, że, jak co roku, dyrektor MOSiR-u przedstawił klubowi żużlowemu do 

akceptacji  stosowną umowę,  przy czym umowa ta  była  identyczna jak  ta,  która  była  zwierana

w ubiegłym roku. Klub żużlowy, po analizie tej umowy, a w szczególności z związku z tym, że 

będzie teraz startował w ramach pierwszej ligi, a nie drugiej, więc obowiązują inne rygory, zgłosił 

swoje uwagi  do tego projektu umowy.  Biorąc pod uwagę,  że pieniądze,  które wydaje dyrektor 
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MOSiR-u nie są jego prywatnymi środkami tylko nas wszystkich, podjął Dyrektor w tym zakresie 

negocjacje. Negocjacje doprowadzone są do takiego stanu, że porozumienie, w zasadzie, zostało już 

całkowicie osiągnięte i stosowna umowa zostanie podpisana, bodajże, w piątek. Prezydent Szewc 

powiedział,  że  chciałby podkreślić,  iż  uwagi  klubu żużlowego wykraczają  poza dotychczasową 

umowę,  odnosząc  się  do  spraw związanych  bardziej  z  organizacją  i  częściowo z  dodatkowym 

remontem  stadionu.  Prezydent  powiedział,  że  po  podpisaniu  tej  umowy  i  doliczając  środki 

finansowe przeznaczone na propagowanie żużla, Gmina Piła asygnuje na wspieranie tej dyscypliny 

sportu  w Pile  trochę  ponad  milion  złotych.  Prezydent  powiedział,  że  nie  chce  się  odnosić  do 

komentarzy  prasowych  i  różnych  wpisów,  ale  znając  prezydenta  Głowskiego  –  powiedział 

Krzysztof  Szewc  –  sądzę,  że  podejmie  stosowne  kroki  w  tym  zakresie,  bo  owe  komentarze 

absolutnie  nie  miały odzwierciedlenia w tym, co rzeczywiście  działo się pomiędzy MOSiR-em

a  klubem.  Odnosząc  się  do  pytania  radnego  Zbigniewa  Pyziaka  związanego  z  punktem  39. 

sprawozdania, Prezydent powiedział, że biorąc pod uwagę liczne zadania doraźne, kontrolne, które 

były  zlecane  wydziałowi,  nie  zlecono  kontroli  w  zakresie  stosowania  ustawy  o  dostępie  do 

informacji publicznej w MOPS-ie i MOSiR-ze – zostanie to wykonane w bieżącym roku. Odnosząc 

się do pytania radnego Pyziaka dotyczącego uchwały RIO, Prezydent powiedział, że o odpowiedź 

na to pytanie poprosi Skarbnik Gminy, ale wyjaśnił, że chciałby się odnieść do sugestii Radnego 

odnośnie do stanu finansów Miasta. Prezydent Krzysztof Szewc powiedział,  że radny Zbigniew 

Pyziak  jest  Radnym  od  wielu  lat,  wskaźniki  nie  są  mu  obce,  więc  przemycanie  tego  rodzaju 

sugestii, że sytuacja finansowa Piły nie jest najlepsza jest nie na miejscu. W odniesieniu do pytania 

radnego Jana Ficermana, Prezydent powiedział, że chodzi o odszkodowanie z tytułu niedostarczenia 

lokali socjalnych. Gmina ma obowiązek, jeśli tak orzeka sąd, dostarczyć lokal socjalny dla osób 

eksmitowanych. Po wielokrotnych analizach, doszliśmy do wniosku – powiedział prezydent Szewc 

–  że  zdecydowanie  korzystniejsze  dla  Gminy  jest  płacenie  odszkodowań  z  tego  tytułu  niż 

budowanie nowych mieszkań dla osób, które z zasady nie płacą za mieszkania. W propozycjach, 

które otrzymują Radni zawsze znajdują się pozytywne rozpatrzenia tego typu wniosków, ponieważ 

w  przypadku  spraw  sądowych,  które  od  czasu  do  czasu  prowadzimy  w  sytuacji,  gdy  to 

odszkodowanie przewyższa średnią, którą płacimy za metr kwadratowy – ona się waha pomiędzy

8 a 13 złotych – jeszcze się nie zdarzyło, aby sąd nie zasądził należnego odszkodowania z tego 

tytułu.

Ewelina  Ślugajska powiedziała,  że  na  sesji  grudniowej,  podczas  prezentowania  Wieloletniej 

Prognozy Finansowej i budżetu na rok 2016, przedstawiała Radnym opinię RIO w tym zakresie,

a  także  opinię  w  sprawie  możliwości  spłaty  zobowiązania,  które  planujemy  na  kolejne  lata, 

natomiast  obligatoryjnie,  i  wynika  to  z  ustawy  o  finansach  publicznych,  Regionalna  Izba 

Obrachunkowa po podjęciu przez rady uchwał budżetowych przedkłada kolejny raz dwie opinie
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– o zadłużeniu i o możliwości spłaty – to nie jest nic nowego, w okresie 5 ostatnich lat Radni 

otrzymywali cztery razy takie opinie, a w związku z tym, że w tym roku planujemy zaciągnięcie 

zobowiązania, to było to obligatoryjne i taka opinia musiała się pojawić. Skarbnik powiedziała, że 

sądzi,  iż  Radnych nie  zdziwi również kolejna opinia,  którą otrzymamy w marcu,  w momencie 

skierowania  wniosku  o  opinię  w  zakresie  emisji  obligacji  -  w  tej  sprawie  Rada  podejmowała 

decyzję  na  sesji  grudniowej.  Wszystkie  opinie,  które  RIO  wydaje  w  stosunku  do  jednostek 

samorządu terytorialnego, muszą być ogłoszone na stronie BIP Urzędu Miasta Piły i one się tam 

znajdują, a oprócz tego przekazywane są te opinie Radnym niezwłocznie po ich otrzymaniu drogą 

e-mail. Opinie wydane przez RIO, co ważne, są pozytywne, bez uwag i potwierdzają prawidłowość 

podjętych czynności.

Radny Jacek  Bogusławski zadał  pytanie  dotyczące  26.  punktu  sprawozdania.  Radny poprosił

o więcej informacji na temat udziału Prezydenta w sesji Rady Powiatu. Radny Bogusławski dodał, 

że na sali jest obecny wicestarosta Stefan Piechocki i jego także poprosił o ustosunkowanie się do 

poruszanej kwestii. Radny dodał, że na sesji jest też obecny poseł Marcin Porzucek, a w związku

z tym, że sejm przyjął ustawę o sześciolatkach, co dla naszej Gminy wiąże się z dużymi kosztami, 

to chciałby zapytać Posła, czy będzie też ustawa o gimnazjach, a jeśli tak, to kiedy i jakie są plany 

rządu, bo dla Piły to są ogromne koszty.

Prezydent Krzysztof  Szewc powiedział,  że  udział  prezydenta Piotra  Głowskiego w sesji  Rady 

Powiatu wynikał z prostej przyczyny. Pojawiła się informacja o tym, że Powiat zamierza przystąpić 

do rewitalizacji stadionu przy ul. Okrzei, a jak wiadomo, mamy – powiedział Prezydent – w tej 

chwili gotowy projekt stadionu, który mógłby być usytuowany w rejonie ul. Żeromskiego. Jest to 

gotowy  projekt  z  miejscem,  z  wyposażeniem,  z  kosztorysem,  ze  wszystkimi  niezbędnymi 

elementami. Pytanie jest proste i dotyczy tego, czy stać nas wszystkich na utrzymanie tylu obiektów 

sportowych na terenie Miasta. Prezydent Głowski złożył propozycję, aby zamiast rewitalizacji tego 

obiektu  na  ul.  Okrzei,  wybudować  stadion  przy  ul.  Żeromskiego,  który  spełniałby  wszelkie 

niezbędne wymogi, zaś ten teren, na którym znajduje się stadion przy ul. Okrzei, po zmianie planu, 

można  by  przeznaczyć  np.  pod  budownictwo  mieszkaniowe.  Prezydent  Szewc  powiedział,  że 

chciałby zdementować przy okazji pojawiające się informacje, że mógłby tam powstać jakikolwiek 

market,  to  jest  nieporozumienie,  bo w żadnym momencie nie  padło  takie  sformułowanie  z  ust 

Prezydenta. Chodzi o ekonomikę działań, zarówno Starostwa jak i naszego Urzędu, o to, żeby te 

pieniądze były jak najbardziej racjonalnie wydawane.
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Stefan Piechocki, Wicestarosta Pilski powiedział, że temat stadionu przy ul. Okrzei jest wciąż 

otwarty. Padła propozycja, a jak mówiłem na poprzedniej sesji – dodał starosta Piechocki – ja taką 

propozycję zawsze przyjmuję. Zarząd Powiatu jest po małych konsultacjach odnośnie do tematu 

stadionu przy ul. Okrzei i podjęliśmy decyzję, że będziemy go rewitalizować. Wicestarosta dodał, 

że chciałby uspokoić zaniepokojonych i wyjaśnić, że to nie będzie stadion typowo sportowy, będzie 

on  miał  raczej  formę  sportowo –  rekreacyjną,  ma  służyć  społeczeństwu  i  naszym placówkom 

oświatowym. Prowadziliśmy – dodał Piechocki – rozmowy ze wszystkimi klubami sportowymi 

działającymi  na  terenie  Miasta  i  kluby też  mają  takie  oczekiwania,  żeby ten  stadion służył  do 

treningów, rekreacji i  wewnętrznych rozgrywek. Nie koliduje to w ogóle z koncepcją wielkiego 

stadionu, o którym mówił Prezydent. To są decyzje dwóch samorządów, a o tym, żeby Powiat także  

coś zaoferował mieszkańcom Piły była mowa już wcześniej.

Radny  Włodzimierz  Bystrzycki podziękował  prezydentowi  Krzysztofowi  Szewcowi  za 

informację i dodał, że ma nadzieję, że dla  wszystkich oglądających sesję jest jasne, że Miasto jest 

za  rozwojem  sportu  –żużla,  siatkówki,  boksu  i  innych  dyscyplin  sportowych  w  Pile.  Radny 

Bystrzycki  powiedział,  że  chciałby,  żeby  możliwe  było  kiedyś  wspólne  spotykanie  się

z  przedstawicielami  Powiatu  w  obiektach  służących  mieszkańcom  Piły  i  okolic,  bo  młodzież 

trenująca w ośrodkach jest nasza, wspólna.

Starosta  Stefan  Piechocki powiedział,  że  czuje  się  zaproszony i  dodał,  że  wychodził  z  taką 

propozycją, aby wspólna, połączona komisja zwiedzała obiekty służące całemu społeczeństwu.

Marcin  Porzucek,  poseł  na  Sejm  RP powiedział,  że  odpowiadając  na  pytania  radnego 

Bogusławskiego,  dotyczące  reformy  edukacji,  chciałby  przypomnieć,  że  postulat  zniesienia 

obowiązku szkolnego dla  sześciolatków był  jednym z priorytetów reprezentowanej  przez  niego 

formacji politycznej w wyborach parlamentarnych, w wyborach demokratycznie przez tę formację 

wygranych, był to więc także element pewnego rodzaju konsultacji. Uważam, że – powiedział poseł 

Porzucek – w tych przypadkach, i radny Bogusławski o tym też wie, jeśli rodzice uznają, że ich  

dzieci są gotowe do tego, żeby pójść do szkoły, to nic nie stoi na przeszkodzie, żeby sześcioletnie 

dzieci poszły do szkoły. Chodzi tylko o to, aby rodzice mieli możliwość wyboru. Z taką sprawą 

zwrócili  się  ci,  którzy  podpisali  obywatelski  projekt,  a  było  tych  osób  prawie  milion.  Poseł 

powiedział, że, wychodząc naprzeciw oczekiwaniom samorządu, chciałby poprosić o to, żeby o tym 

jak najwięcej rozmawiać i zastanawiać się, jak poradzić sobie z tym problemem logistycznym, bo to 

jest na pewno problem logistyczny, ale takie są zadania własne gminy, żeby zapewnić dzieciom 

edukację – i udawało się to realizować przez wiele lat. Poseł Marcin Porzucek dodał, że zachęca do 

współpracy i dodał, że trzy miesiące temu, po wyborach parlamentarnych, miała miejsce w tej Sali 
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sympatyczna uroczystość, w trakcie której Prezydent wręczył wybranym parlamentarzystom kwiaty 

i przekazał gratulacje i wtedy senator Mieczysław Augustyn wspomniał o lotnisku, poseł Porzucek 

wtedy powiedział,  że  jest  przeciwnikiem pewnych  działań  prezydenta  Głowskiego,  ale  szanuje 

demokratyczny  wybór  i  ma  nadzieję  poseł  Porzucek,  że  również  samorząd  Piły  uszanuje 

demokratyczny wybór Polaków i będzie szanować wywiązywanie się z wyborczych obietnic. Jeśli 

chodzi o gimnazja, to zaczynają się powoli konsultacje społeczne w tym zakresie. Na koniec, Poseł 

powiedział, że zaprasza wszystkich zainteresowanych do dyskusji.

Prezydent Krzysztof Szewc powiedział, że nikt nie neguje demokratycznych wyborów. Problem 

logistyczny  to  jest  problem,  z  którym  sobie  doskonale  poradzimy,  natomiast  pytanie  radnego 

Bogusławskiego dotyczyło kwestii finansowych. Prezydent powiedział, że chciałby podkreślić, iż 

wycofanie jednego rocznika ze szkół spowoduje ubytek subwencji dla Miasta w wysokości około

3 milionów złotych, to nie są małe pieniądze, a działania podjęte przez rząd, w tym zakresie, są 

podejmowane zgodnie z prawem, natomiast wypadałoby zainteresować się tym, co mają zrobić 

gminy,  które taką  subwencję utracą,  przy stałych kosztach,  które będą nadal  istniały w bardzo 

zbliżonej wysokości.

Poseł Marcin Porzucek powiedział, że zdaje sobie sprawę z tego o czym mówił Prezydent, ale 

poprosił, żeby spojrzeć na to, ile milionów złotych trafi za kilka miesięcy do Piły w ramach PIT-u

i CIT-u w związku z programem „Rodzina 500 plus” – to jest kilka milionów miesięcznie, to będą 

pieniądze, które będą wydawane właśnie w Pile, więc środki trafią właśnie, poprzez wpływy z PIT-

u i CIT-u do kasy Miasta.

Mirosława Rutkowska-Krupka, wiceprzewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 

powiedziała, że na ostatniej sesji informowała, że jest pomysł, aby przekazać niektóre drogi, do tej 

pory wojewódzkie, do powiatów. Podczas wczorajszej sesji Sejmiku została jednogłośnie podjęta 

uchwała, aby droga 188 – al. Powstańców Wielkopolskich, od ronda do przyszłej drogi ekspresowej 

nr 10 – została przekazana do Powiatu Pilskiego.

Ad 4.

Projekt  uchwały  w  sprawie  powołania  komisji  doraźnej  do  dokonania  zniszczenia  zgłoszeń 

kandydatów na ławników.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że zgodnie z rozporządzeniem 

Ministra Sprawiedliwości w sprawie sposobu postępowania z dokumentami złożonymi radom gmin 
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przy zgłaszaniu kandydatów na ławników oraz wzoru karty zgłoszenia, kandydat, który nie został 

wybrany  na  ławnika  złożone  dokumenty  odbiera  w  terminie  60  dni  od  dnia  przeprowadzenia 

wyboru.  Jeśli  kandydat,  który  nie  został  wybrany  na  ławnika  nie  odbierze  dokumentów,  to 

dokumenty te podlegają zniszczeniu przez komisję powołaną przez radę gminy w terminie 30 dni 

po  upływie  wyżej  wskazanego  terminu,  a  wobec  powyższego  podjęcie  uchwały  jest  zasadne. 

Przewodniczący powiedział, że stawia wniosek, aby wspomniana komisja liczyła 3 członków.

Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych powiedział, że Komisja 

Spraw Społecznych zaproponowała, żeby komisja doraźna składała się z trzech osób: radnej Doroty 

Urbańskiej,  radnego Zbigniewa Pyziaka i  radnego Ryszarda Małeckiego,  bo ci  Radni  znają już 

temat.

Głosowanie ws. trzyosobowego składu komisji:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie – 20 głosami „za”.

Przewodniczący Rady Miasta Piły zapytał zaproponowanych kandydatów, czy wyrażają zgodę na 

kandydowanie.

Radna Dorota Urbańska wyraziła zgodę.

Radny Ryszard Małecki wyraził zgodę.

Radny Zbigniew Pyziak wyraził zgodę.

Przewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie ws. zamknięcia listy kandydatów.

Głosowanie ws. zamknięcia listy kandydatów:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie – 21 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnej Doroty Urbańskiej:

Radni  pozytywnie  zaopiniowali  kandydaturę  –  19  głosami  „za”,  przy  1  głosie 

„wstrzymującym się”.
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Głosowanie ws. kandydatury radnego Ryszarda Małeckiego:

Radni zaopiniowali kandydaturę jednogłośnie pozytywnie – 20 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Zbigniewa Pyziaka:

Radni zaopiniowali kandydaturę jednogłośnie pozytywnie – 21 głosami „za”.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  21  głosami  „za” -  uchwała  nr  XV/290/16  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 5.

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  połączenie  spółek:  Miejskiego  Zakładu 

Oczyszczania-Wysypisko  spółka  z  ograniczoną  odpowiedzialnością  z  siedzibą  w  Pile  i  Spółki 

Wodno-Ściekowej  "GWDA"  spółka  z  ograniczoną  odpowiedzialnością  z  siedzibą  w  Pile 

przedstawił Bogdan Kopeć, kierownik Biura Nadzoru Właścicielskiego.

Lucjan Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny  Paweł  Jarczak powiedział,  że  niedawno  rozpoczęła  się  inwestycja  na  wysypisku

w Kłodzie,  w której  współudziałowcami są:  Altvater,  Gmina Piła  –  jako jeszcze  MZO i  firma 

ENERIS  Surowce  S.A.,  a  sprawa  dotyczy  budowy  jednej  z  trzech  na  terenie  województwa 

wielkopolskiego regionalnej instalacji przetwarzania odpadów komunalnych. Radny zapytał, czy na 

tym etapie połączenie obu spółek, a co za tym idzie – zmiana współudziałowca tej inwestycji – nie 

przeszkodzi w realizacji tego przedsięwzięcia.

Kierownik Bogdan Kopeć powiedział,  że  w tym przedsięwzięciu,  w którym uczestniczyliśmy 

razem w grudniu, nie jest zaangażowane organizacyjnie ani kapitałowo MZO, ani spółka Gwda,

w roli  inwestora występuje w tym przypadku grupa kapitałowa ENERIS, w Pile to się nazywa 

Altvater, bo przy tej nazwie została spółka, w której mamy mniejszościowy udział. Ta instalacja, 

którą będzie prowadził ENERIS nie dotyka w tym momencie naszych pozostałych naszych spółek. 

Natomiast  istotą  rzeczy  jest  to,  że  w  chwili  obecnej  trwa  aktualizacja  Wojewódzkiego  Planu 
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Gospodarki Odpadami i ten inwestor chce, aby w tym roku zakończyć tę inwestycję, żeby móc być 

wpisanym do  tego  projektu  i  w ostatecznym kształcie  WPGO,  ponieważ  w tym rejonie  –  jak 

stwierdza sam Urząd Marszałkowski – jest miejsce dla instalacji w pełnym zakresie, czyli Altvater 

Piła dokończy instalację w Kłodzie, tam jest w tej chwili sortownia mechaniczna, która funkcjonuje 

i Altvater dobuduje część biologiczną i w tym momencie ta instalacja nabierze formuły MBM, czyli 

mechaniczno – biologicznego przetwarzania odpadów komunalnych z szansami na wpisanie tego 

do planu  województwa  wielkopolskiego,  a  powstanie  takiej  instalacji  spowoduje  uruchomienie 

łańcucha zagospodarowywania odpadów, wszystko będziemy mieli w promieniu 20 kilometrów.

Mirosława Rutkowska-Krupka, wiceprzewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 

powiedziała, że Wojewódzki Program Gospodarki Odpadami ma być sporządzony do 30 czerwca 

br. i Kłoda jest, wstępnie, wpisana do tego programu, natomiast jest problem Piły, w sensie ilości 

odpadów i  takie  połączenie  prawdopodobnie  pozwoli  na  takie  zbilansowanie,  które  nie  będzie 

przeszkodą. Na naszym terenie mają być trzy takie obiekty: Kopaszyn, Złotów i właśnie Kłoda. 

Trzeba dodać, że to, czy termin 30 czerwca zostanie dotrzymany to się dopiero okaże, bo jest to  

zależne od upublicznienia Krajowego Programu Gospodarki Odpadami, a tego jeszcze w Urzędach 

Marszałkowskich nie ma.

Radny Jacek Bogusławski zapytał,  kiedy planowane jest  połączenie,  o którym mowa i  co się 

stanie z pracownikami MZO.

Kierownik  Biura  Nadzoru  Właścicielskiego powiedział,  że  zaraz  po  decyzji  Rady  Miasta 

przystępujemy do realizacji planu szczegółowego połączenia spółek i na koniec czerwca chcemy 

mieć pełną konsolidację – organizacyjną, finansową i prawną – i od pierwszego lipca wpis w KRS-

ie nowej spółki połączonej – Gwda. Odnosząc się do spraw zatrudnieniowych, kierownik Kopeć 

powiedział, że, tak jak wspomniał już wcześniej, Prezes Gwdy wykazał zainteresowanie i przejmie 

wszystkich chętnych pracowników MZO w struktury połączonej spółki.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  21  głosami  „za” -  uchwała  nr  XV/291/16  stanowi 

załącznik do protokołu.
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Ad 6.

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy opłat i cen dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę

i  zbiorowego  odprowadzenia  ścieków  komunalnych  na  okres  od  1  marca  2016  roku  do  dnia

28 lutego 2017 roku przedstawił Mariusz Bednarczyk, prezes spółki MWiK.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny  Lucjan  Szutkowski powiedział,  że  jest  to  poważna  uchwała,  bo  dotyczy  wszystkich 

mieszkańców Piły i  zostanie przeniesiona na zwiększenie opłat czynszowych i dotknie każdego

z nas. Można zadać sobie pytanie dlaczego podejmujemy taką decyzję, jeśli będzie ona zgodna

z intencją  wnioskodawcy.  Trzeba powiedzieć,  że na MWiK-u spoczywa poważny obowiązek – 

wyprodukowania, uzdatnienia i dostarczenia wody o odpowiedniej jakości, a to kosztuje. Żyjemy

w  czasach,  kiedy  coraz  częściej  oszczędzamy  wodę,  a  pewne  koszty  pozostają  stałe.  Radny 

powiedział, że chciałby podkreślić, że nie tylko aspekt ekonomiczny jest ważny, ważne jest to, że 

np. Radni od ponad roku już korzystają na sesji i na posiedzeniach komisji z wody dostarczanej 

przez MWiK – i wszyscy cieszą się dobrym zdrowiem, a jest to wyraz daleko idącego zaufania dla 

spółki.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  21  głosami  „za” -  uchwała  nr  XV/292/16  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 7.

Projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  taryfy  dla  zbiorowego  odprowadzania  ścieków 

opadowych i roztopowych na okres od 1 marca 2016 roku do dnia 28 lutego 2017 roku przedstawił 

Mariusz Bednarczyk, prezes spółki MWiK.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny  Paweł  Jarczak zapytał,  jak  dużo  obszarów,  jak  dużo  dróg  w  Pile  wymaga  jeszcze 

odwodnienia – ile jeszcze inwestycji przed nami w tym zakresie.
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Prezes  Bednarczyk powiedział,  że  jeśli  chodzi  o  inwestycje  w tym zakresie,  to  bardzo  dużo 

jeszcze  jest  do  zrobienia.  Nie  ma  danych  ile  jest  nieodwodnionych  ulic,  bo  jeśli  nawet  są 

nieodwodnione  przez  nasze  urządzenia  –  powiedział  Mariusz  Bednarczyk  –  to  jest  wiele  ulic

w Pile, które są położone na terenach, gdzie są możliwości rozsączenia tych wód opadowych i tam 

się tak dzieje. Natomiast nie zamyka to sprawy naszych działań w zakresie poprawy tej  usługi. 

Spółka kilka lat temu zamówiła sporządzenie obszernego dokumentu i plan ten głównie w oparciu 

o obliczenia hydrauliczne i  o prognozowane opady pokazuje,  w których miejscach mamy słabe 

punkty i pokazuje, co jeszcze w tym zakresie spółka powinna zrobić. Jest to program na wiele lat,  

bo np. w zakresie zbiorników retencyjnych – mamy w tej chwili dwa podziemne w Pile i jeden 

naturalny, stary zbiornik przy placu Inwalidów, to takich zbiorników potrzebujemy prawie 30. Jeśli 

chodzi o sieci, to w zasadzie, w tej chwili po zakończeniu inwestycji na ul. Kossaka, skupimy się na 

nowych ulicach, ewentualnie na remontach sieci istniejących, taka sytuacja będzie miała miejsce 

np. w rejonie ulic Kwiatowej i Zygmunta Starego oraz placu Staszica, ponieważ to jest centrum 

Miasta, to tam remont połączony jest z poprawą retencji.

Przewodniczący Rady Miasta Piły zapytał,  czy Prezes wspominał  na posiedzeniu komisji,  że 

chciałby zgłosić autopoprawkę.

Prezes Mariusz Bednarczyk powiedział, że tak i wyjaśnił, że w uzasadnieniu do uchwały znalazł 

się błąd i teraz chodzi o wykreślenie zapisu mówiącego o tym, że stawka nie ulegnie zmianie, bo 

ulega ona zmianie z 9 na 10 groszy.

Radny Lucjan Szutkowski powiedział, że przedłożony projekt uchwały dotyczy bardzo ważnej 

sfery jaką jest odbiór wód opadowych, co decyduje nie tylko o tym, czy ulice są podtapiane, ale też  

o tym, czy przypadkiem nie są podtapiane piwnice w naszych domach jeśli ta instalacja nie działa 

dobrze, a przede wszystkim decyduje o jakości wód w naszej rzece. To wymaga kontynuowania 

działalności inwestycyjnej i stałej poprawy funkcjonowania sieci. Radny dodał, że jest jedną z tych 

osób,  które  nie  do  końca  zgadzają  się  z  filozofią  rozliczania  tych  kosztów,  które  należałoby 

rozliczać w inny sposób. Radny Szutkowski powiedział, że ma ciągle wątpliwość, czy wszystkie 

dachy, które są w tym mieście i wszystkie powierzchnie utwardzone są rozliczane z tych opłat, czy 

nie jest przypadkiem tak, że płacą ci, którzy składają deklaracje, a nie płacą ci, którzy zapomnieli 

złożyć takie deklaracje i wysiłek zmierzający do utrzymania sieci niewłaściwie się rozkłada. Radny 

dodał, że na posiedzeniu komisji uzyskał od Prezesa informację, że ten problem w ciągu kilku 

miesięcy zostanie do końca wyjaśniony i być może sytuacja ulegnie poprawie.
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Radny Jacek Bogusławski poprosił Prezesa o informację na temat tego, jakie były uzasadnienia 

wyroków sądowych w przypadku osób kwestionujących tę opłatę.

Prezes  MWiK-u powiedział,  że  uzasadnienia  sądów  w  przedmiotowej  sprawie  są  zawsze 

jednoznaczne. To nie jest podatek, to jest opłata za pewną usługę, a w związku z tym wykładnia 

sądów przedstawia się tak, że skoro zgłaszający pretensje nie kwestionuje tego, że usługa została 

wykonana, to za tę usługę należy zapłacić, bo spółka poniosła z tego tytułu koszty.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę – 19 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” - uchwała nr 

XV/293/16 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 8.

Projekt uchwały w sprawie przygotowania przez Prezydenta Miasta Piły projektu uchwały Rady 

Miasta  Piły  w  sprawie  zasad  i  warunków  sytuowania  obiektów  małej  architektury,  tablic 

reklamowych i  urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich gabarytów, standardów jakościowych 

oraz rodzajów materiałów budowlanych, z jakich mogą być wykonane omówiła Iwona Wojtecka, 

dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radna Teresa Kasior poprosiła o przedstawienie składu zespołu.

Dyrektor Wojtecka powiedziała, że w skład zespołu powołani zostali: prezydent Beata Dudzińska, 

przewodniczący  zespołu,  dyrektor  Iwona  Wojtecka,  zastępca  przewodniczącego  zespołu,  Beata 

Tubicz-Sobieszczańska, członek zespołu, Mirosława Maćkowiak-Długosz, członek zespołu, Izabela 

Jagła, członek zespołu, Miron Tadych, członek zespołu, Roman Chwaliszewski, członek zespołu

i Tadeusz Witoch, członek zespołu. Dyrektor dodała, że osoby te nie zostały wybrane bez powodu, 

są  one  specjalistami  w  swoich  dziedzinach,  a  prace  nad  tym  projektem  będą  się  toczyły 

wielowątkowo.

Radny Paweł Jarczak powiedział, że, jak rozumie, powołany zespół opracuje zasady dotyczące 

powstawania nowych reklam, ale, czy do tych zasad będziemy musieli dostosować już istniejące 
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reklamy?  Radny  zapytał  też,  czy  będzie  to  dotyczyło  terenu  całej  Gminy,  czy  tylko  terenów 

należących do Gminy Piła.

Dyrektor  Iwona  Wojtecka odpowiedziała,  że  ustawa  reguluje  to  jednoznacznie,  obszarem 

uchwały będzie objęte całe Miasto, z wyłączeniem terenów zamkniętych określonych w ustawie,

a u nas takich terenów nie ma. Regulacje będą dotyczyć wszystkich. Jeśli chodzi o dostosowanie 

tych reklam, które już istnieją, to przewidujemy, że będzie około dwóch lat na dostosowanie ich do 

nowych wymogów. Mamy rok na pełne przygotowanie, skonsultowanie i uchwalenie tych zapisów 

i kolejne nie mniej niż 12 miesięcy na dostosowanie tego, co jest do nowych reguł.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  20  głosami  „za”,  przy  1  głosie  „wstrzymującym się” -  uchwała  nr 

XV/294/16 stanowi załącznik do protokołu.

Przerwa w obradach.

Wznowienie obrad.

Ad 9.

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użytkowanie wieczyste nieruchomości 

położonej  przy  ul.  Roosevelta/Roosevelta  49-51  w  Pile  w  związku  z  realizacją  roszczenia 

wynikającego  z  art.  209a  ust.  1  ustawy  o  gospodarce  nieruchomościami  –  omówiła  Julita 

Grzegrzółka, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  16  głosami  „za” -  uchwała  nr  XV/295/16  stanowi 

załącznik do protokołu.
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Ad 10.

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Piły przedstawiła 

Lidia Plewa, zastępca dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej.

Radna Wiesława Sztaba powiedziała, że przepisy nie pozwalają na uregulowanie tej kwestii, ale 

problem  jest  i  należy  się  nad  tym  problemem  pochylić,  bo  być  może  są  lokalne  możliwości 

zastosowania innych zapisów.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły powiedział,  że  istota  problemu  w  tym 

punkcie sprowadza się  do braku mocy legislacyjnej  po stronie samorządu,  aby w tym zakresie 

zmienić sytuację i dlatego taka propozycja odpowiedzi na skargę.

Dyrektor Lidia Plewa powiedziała, że chciałaby dodać, że zgodnie z obowiązującymi przepisami 

można używać środków pirotechnicznych w Sylwestra i w Nowy Rok, natomiast poza tym okresem 

nie można. Problemem jest złapanie osób, które używają tych środków w okresie niedozwolonym. 

Jeśli chodzi o wprowadzenie jakiegoś wewnętrznego regulaminu, o którym mówiła radna Sztaba, to 

nie  ma takiej  możliwości.  Sąsiednia  gmina  próbowała  tę  kwestię  uregulować,  burmistrz  wydał 

zarządzenie  porządkowe,  potem została  podjęta  uchwała  rady i  niestety  jedno  i  drugie  zostało 

uchylone.

Radna Wiesława Sztaba powiedziała, że potrzebna jest na pewno większa edukacja społeczeństwa 

w tym zakresie i może od tego należy zacząć.

Radny Jan Ficerman powiedział,  że występował z interpelacją w tej sprawie. Udzielona przez 

Prezydenta  odpowiedź  satysfakcjonowała  Radnego,  natomiast  nie  usatysfakcjonowała  ona  tego, 

który tę skargę wniósł. Jeśli świat cieszy się z nadejścia nowego roku i nikomu to nie przeszkadza, 

to powinniśmy także dorosnąć do tolerancji w tej kwestii.

Radny  Jan  Szwedziński powiedział,  że  gdyby  ta  skarga  pojawiła  się  w  październiku  albo

w listopadzie to może, by można było coś zrobić,  a w tej  chwili  jest na to za późno. Za kilka  

miesięcy znowu przyjdzie ten czas i  to,  co realnie możemy zrobić,  to przeprowadzić kampanię 

edukacyjną na ten temat.

Radna  Wiesława  Sztaba powiedziała,  że  popiera  propozycję  przeprowadzenia  kampanii 

informacyjnej na ten temat.
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Radny Jacek Bogusławski powiedział, że chciałby zapytać, czy skarżący został powiadomiony, że 

ten punkt będzie omawiany na dzisiejszej sesji Rady Miasta.

Przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że tak.

Radny Jacek Bogusławski zapytał, czy skarżący jest obecny na sesji.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że nie widzi, żeby skarżąc był obecny.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  18  głosami  „za”,  przy  1  głosie  „wstrzymującym się” -  uchwała  nr 

XV/296/16 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 11.

Projekt uchwały w sprawie uzupełnienia listy ławników na kadencję w latach 2016 - 2019.

Rafał Zdzierela,  przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział,  że opinię zespołu do wyboru 

ławników przedstawi przewodnicząca tego zespołu radna Dorota Urbańska.

Radna  Dorota  Urbańska,  przewodnicząca  zespołu  ds.  wyboru  kandydatów  na  ławników 

przedstawiła opinię zespołu z posiedzenia w dniu 15 stycznia br. Zespół do spraw zaopiniowania 

kandydatów na  ławników został  powołany uchwałą  nr  IX/115/15  Rady Miasta  Piły  z  dnia  30 

czerwca 2015 r. W skład zespołu weszli: Dorota Urbańska, przewodnicząca, Jacek Bogusławski, 

zastępca  przewodniczącej,  Włodzimierz  Bystrzycki,  członek zespołu,  Ryszard  Małecki,  członek 

zespołu i Zbigniew Pyziak, członek zespołu. Przewodnicząca zespołu powiedziała, że 51 zgłoszeń 

zostało złożonych przez kandydatów na ławników. Zespół dokonał analizy zgłoszeń na posiedzeniu 

w  dniu  17  grudnia  2015  r.  pod  kątem  spełnienia  przez  kandydatów  wymogów  ustawowych, 

określonych w artykule 158. i 159. ustawy Prawo o ustroju sądów powszechnych. Wszystkie, bo 51 

zgłoszeń, spełniły wymogi formalne. Zespół szczegółowo przeanalizował informację z 4 stycznia 

br. Wielkopolskiego Komendanta Wojewódzkiego Policji w Poznaniu, która to opinia wpłynęła na 

wniosek Rady Miasta Piły, zawarty w uchwale nr X/226/15 w sprawie zasięgnięcia od Komendanta 

Wojewódzkiego  Policji  informacji  o  kandydatach  na  ławników  z  dnia  25  sierpnia  br.  Zespół 

zaopiniował  wszystkich 51 kandydatów pozytywnie.  Dyskusja  na temat  każdego z kandydatów 

odbyła  się  podczas  przedsesyjnych  posiedzeń  stałych  komisji  Rady  Miasta  Piły.  Szczegółowa 
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opinia dostępna jest do wglądu radnym Rady Miasta Piły również podczas sesji.

Przewodniczący Rafał Zdzierela poprosił o opinię wszystkich stałych komisji.

Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych powiedział, że Komisja 

zapoznała się z  ww. projektem uchwały.

Lucjan  Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta powiedział,  że 

Komisja zapoznała się z  ww. projektem uchwały.

Jacek  Bogusławski,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miasta powiedział,  że  Komisja 

zapoznała się z  ww. projektem uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły powiedział,  że  zgodnie  ze  statutem,  w przypadku  tajnego 

głosowania,  Radni  głosują  za  pomocą  ponumerowanych  kart,  ostemplowanych pieczęcią  Rady,

a głosowanie przeprowadza wybrana z grona Rady Komisja Skrutacyjna z wyłonionym spośród 

siebie  Przewodniczącym.  Komisja  Skrutacyjna,  przed  przystąpieniem  do  głosowania,  wyjaśnia 

sposób głosowania i przeprowadza głosowanie wyczytując kolejno Radnych z listy obecności. Na 

sali  znajdują  się  kabiny  umożliwiające  tajne  głosowanie.  Przewodniczący  zaproponował,  żeby 

Komisja Skrutacyjna składała się z trzech osób. Przewodniczący postawił wniosek w tej sprawie.

Głosowanie:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie – 20 głosami „za”.

Radna Maria Kubica zaproponowała, żeby w skład Komisji Skrutacyjnej weszli radni: Dorota 

Urbańska, Wiesława Sztaba i Waldemar Polachowski.

Przewodniczący Rady zapytał, czy zgłoszone osoby wyrażają zgodę na kandydowanie.

Radna Dorota Urbańska wyraziła zgodę na kandydowanie.

Radna  Wiesława  Sztaba powiedziała,  że  dziękuje  za  zaufanie,  ale  prosi  o  wybranie  innego 

kandydata.

Radny Waldemar Polachowski wyraził zgodę na kandydowanie.
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Radna Wiesława Sztaba zaproponowała kandydaturę radnego Zbigniewa Pyziaka.

Radny Zbigniew Pyziak wyraził zgodę na kandydowanie.

Głosowanie ws. zamknięcia listy kandydatów:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie – 18 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnej Doroty Urbańskiej:

Radni zaopiniowali kandydaturę jednogłośnie – 20 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Waldemara Polachowskiego:

Radni zaopiniowali kandydaturę jednogłośnie – 20 głosami „za”.

Głosowanie ws. kandydatury radnego Zbigniewa Pyziaka:

Radni zaopiniowali kandydaturę jednogłośnie – 19 głosami „za”.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział,  że  ogłasza przerwę do czasu 

powrotu Komisji Skrutacyjnej.

Przerwa w obradach.

Wznowienie obrad.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły poprosił Dorotę Urbańską, przewodniczącą 

Komisji Skrutacyjnej o przedstawienie zasad głosowania i przeprowadzenie głosowania w sprawie 

uzupełnienia listy ławników na kadencję 2016-2019.

Radna  Dorota  Urbańska,  przewodnicząca  Komisji  Skrutacyjnej przedstawiła  zasady 

głosowania.  Przewodnicząca  Komisji  Skrutacyjnej  poinformowała,  że  Radny dokonuje  wyboru 

przez  postawienie  przy nazwisku  każdego  kandydata  znaku  „x”  w kratce  pod wyrazem „tak”, 

opowiadając się w ten sposób za wyborem lub w kratce pod wyrazem „nie”, opowiadając się w ten 

sposób  przeciwko  wyborowi  tego  kandydata  na  ławnika.  Kandydata  na  ławnika  uważa  się  za 
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wybranego, jeśli w głosowaniu uzyskał więcej głosów na „tak” niż na „nie”.

Komisja Skrutacyjna, wyczytując nazwiska z listy obecności,  rozdała karty do głosowania

i przeprowadziła głosowanie.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły powiedział,  że  Komisja  Skrutacyjna  udaje  się  teraz  do 

osobnego pomieszczenia w celu ustalenia wyników głosowania.

Przerwa w obradach.

Wznowienie obrad.

Prowadzenie obrad przejmuje Maria Kubica, wiceprzewodnicząca Rady Miasta Piły.

Radna  Dorota  Urbańska,  przewodnicząca  Komisji  Skrutacyjnej przedstawiła  protokół

z przeprowadzonego głosowania. Protokół Komisji Skrutacyjnej z przeprowadzonego głosowania 

stanowi załącznik do protokołu.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  16  głosami  „za” -  uchwała  nr  XV/297/16  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 12.

Informację z wykonania uchwały nr XXIX/360/08 Rady Miasta Piły z dnia 16 grudnia 2008 r.

w  sprawie  określenia  zasad  prowadzenia  gospodarki  nieruchomościami  w  Gminie  Piła  w  II 

półroczu  2015  r.  przedstawiła  Julita  Grzegrzółka,  dyrektor  Wydziału  Gospodarki 

Nieruchomościami.

Ad 13.

Informację Prezydenta Miasta Piły o zgłoszonych w 2015 roku żądaniach, o których mowa w art. 

36 ust. 1-3 i ust. 5 i wydanych decyzjach, o których mowa w art. 37 ust. 6 i 7 ustawy z dnia 27 

marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym przedstawiła Julita Grzegrzółka, 

dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.
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Ad 14.

Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych.

Nie było zgłoszeń w tym punkcie.

Ad 15.

Wolne głosy, wnioski i informacje.

Aleksandra  Błażejewska powiedziała,  że  chciałaby  zabrać  głos  jako  prezes  Nadnoteckiego 

Stowarzyszenia Społeczno – Sportowego „Sprawni razem”. Pani Błażejewska powiedziała, że po 

raz pierwszy zdarzyło się, że z naszego terenu zostali zakwalifikowani kandydaci na Mistrzostwa 

Świata  w  grze  w  warcaby.  Prezes  powiedziała,  że  bardzo  to  cieszy,  że  mamy  tak  dobrych 

zawodników i że jest szansa, żeby wyjechali na mistrzostwa, które, jak co roku, organizowane będą 

w  Bułgarii.  Aleksandra  Błażejewska  powiedziała,  że  zawodnicy  nie  mogą  liczyć  na  wsparcie 

Ministerstwa, a koszt wyjazdu dla trojga zawodników i dwóch opiekunów wynosi około 10500 

złotych.  Prezes  Nadnoteckiego  Stowarzyszenia  Społeczno  –  Sportowego  „Sprawni  razem” 

powiedziała, że sytuacja dzieci jest bardzo trudna i prosi wszystkich, którzy mają taką możliwość

o wsparcie finansowe dla dzieci, które zostały zakwalifikowane na Mistrzostwa Świata w Bułgarii.

Wiceprzewodnicząca  Maria  Kubica podziękowała  prezes  Aleksandrze  Błażejewskiej  za  apel

i dodała, że wierzy, iż apel ten nie zostanie bez odpowiedzi naszego społeczeństwa.

Radny  Przemysław  Gawroński powiedział,  że  chciałby  zaapelować  do  części  mieszkańców 

osiedla  Jadwiżyn.  Za  niecałe  dwa tygodnie,  7  lutego,  odbędą się  na tym terenie  uzupełniające 

wybory do Rady Miasta i w związku z tym Radny chciałby zachęcić do głosowania wszystkich 

uprawnionych do tego mieszkańców osiedla Jadwiżyn.

Ad 16.

Zamknięcie obrad.
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W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad  Maria  Kubica,  wiceprzewodnicząca  Rady 

Miasta Piły zakończyła obrady XV sesji Rady Miasta Piły.

Protokół sporządziła:   Przewodniczący Rady Miasta Piły

Małgorzata Leśniak (-) Rafał Zdzierela

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Piły

(-) Maria Kubica
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